
 

КРОПИВНИЦЬКА МІСЬКА РАДА 

КРОПИВНИЦЬКА МІСЬКА РАДА 

П Р О Т О К О Л  № 29/24 
 

спільного засідання постійних комісій з питань охорони здоров’я, освіти, 

соціальної політики, культури та спорту та з питань  

житлово-комунального господарства та транспорту 
 

від 04 липня 2023 року м. Кропивницький 
 

Склад комісії з питань охорони здоров’я, освіти, соціальної політики, культури 

та спорту ‒ 6 осіб 

Склад комісії з питань житлово-комунального господарства та  

транспорту ‒ 6 осіб 
 

Присутні члени комісії з питань охорони здоров’я, освіти, соціальної 

політики, культури та спорту: 
 

Голова комісії 
 

Чередніченко Н.Ю.  
 

Секретар комісії Артюх О.І. 
 

Члени комісії: Мороз О.А., Ніжнікова А.О., Романів Л.П. 
 

Відсутні:  

Заступник голови Ткаченко О.В. 
 

Присутні члени комісії з питань житлово-комунального господарства та 

транспорту: 
 

Голова комісії 
 

Рубан В.В.  
 

Секретар комісії Кліменкова Н.В. 
 

Члени комісії: Бєжан М.М., Романескул І.В. 
 

Відсутні:  

Заступник голови Вязовцев В.В. 
 

Член комісії: Санасарян Р.Р. 
 

Запрошені: Вовк Ю.М. – директор департаменту соціальної 

політики міської ради, 

Горбенко О.А. – начальник відділу комунікацій 

з громадськістю міської ради, 

Колодяжний С.О. – заступник міського голови з 

питань діяльності виконавчих органів ради, 
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Копецький Ю.Б. – завідувач сектору 

мобілізаційної роботи та територіальної 

оборони міської ради, 

Кухаренко В.І. – начальник Головного 

управління житлово-комунального 

господарства міської ради, 

Лебідь З.Л. – авторка петиції, 

Назарець А.Ф. – начальник управління культури 

і туризму 

В роботі комісії взяли 

участь: 

Мосін О.В. – заступник міського голови з 

питань діяльності виконавчих органів ради, 

Марк – керуючий Кропивницької єпархії 

православної Церкви України архієпископ 

Кропивницький і Голованівський, 

Захарченко Є.О. – представниця громадськості 
 

СЛУХАЛИ: Чередніченко Н.Ю., яка запропонувала питання 

до порядку денного спільного засідання 

постійних комісій 

ВИРІШИЛИ:  Включити до порядку денного наступне 

питання: 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 
№  

проєкту 

рішення/ 

листа 

 

Назва питання Прізвище, ініціали,  

посада доповідача 

Петиція 

від 29.06.2023 

№ Ко-4921 

Про розгляд електронної 

петиції щодо зміни 

процедури прощання з 

загиблими 

військовослужбовцями у 

місті Кропивницькому 

Лебідь З.Л., авторка петиції 
 

інформують  

в межах повноважень: 
 

Копецький Ю.Б., 
завідувач сектору мобілізаційної 

роботи та територіальної оборони 
 

Вовк Ю.М., 
директор департаменту соціальної 

політики 
 

Кухаренко В.І., 
начальник Головного управління житлово-

комунального господарства 
 

Назарець А.Ф., 
начальник управління культури і туризму 

 

https://petition.e-dem.ua/kirovohrad/Petition/View/486


3 

 

Горбенко О.А., 
начальник відділу комунікацій з 

громадськістю 
 

Результати голосування: 

«за» – 7 (одноголосно). 

Прийнято. 

 

СЛУХАЛИ: 

Чередніченко Н.Ю. представила присутнім авторку петиції та оголосила 

доповідачів з питання порядку денного. Запропонувала встановити регламент 

для виступаючих: до 3 хв – для доповідачів та ініціаторки петиції, до 2 хв – для 

тих, хто бажає виступити. 

 

Результати голосування: 

«за» – 7 (одноголосно). 

Прийнято. 

 

Лебідь З.Л., яка інформувала присутніх по суті електронної петиції від 

29.06.2023 щодо зміни процедури прощання з загиблими 

військовослужбовцями у місті Кропивницькому. Зазначила, що петиція була 

сформована з коментарів громадян міста під постом авторки петиції у мережі 

«Фейсбук». Висловила вдячність тим, хто підтримав петицію, заступнику 

міського голови з питань діяльності виконавчих органів ради Мосіну О.В.  

і працівникам виконавчих органів міської ради за те, що більшість положень 

цієї петиції були виконані практично в перший тиждень від дати її створення. 

Єдине питання, яке залишилося неузгодженим, – зміна місця прощання 

ближче до центру міста. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Копецький Ю.Б., який доповів, що Порядок проведення військового 

поховального ритуалу встановлено у додатку 18 до Статуту гарнізонної та 

вартової служб Збройних Сил України. У зазначеному документі чітко 

визначений порядок дій кожної посадової особи. Акцентував увагу присутніх 

на пункті 11 Порядку, де йдеться про те, що прощання проводиться у місці, 

узгодженому з родичами чи іншими близькими особами, а у разі їх відсутності 

– з посадовою особою, яка приймала рішення про проведення військового 

поховального ритуалу. За згодою родичів чи інших близьких осіб під час 

прощання може проводитися релігійний ритуал. Підкреслив, що всі 

процедури, визначені у Статуті гарнізонної та вартової служб Збройних Сил 

України, міською радою виконуються. Крім того, завжди враховується думка 

громадськості. Інформував, що більше місяця до заходу залучається 

управління культури і туризму. 
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Захарченко Є.О., яка вказала на відсутність достатньої поінформованості 

громади міста щодо проведення цивільної церемонії прощання з загиблими 

військовослужбовцями, наслідком якої є недостатня шана до події, що 

відбувається в місті. 

До роботи спільного засідання комісій приєдналися Рубан В.В. та Романів 

Л.П. 

 

Вовк Ю.М., яка повідомила, що КП «Ритуальна служба» отримує кошти 

з бюджету Кропивницької міської територіальної громади на відшкодування 

витрат на поховання. Озвучила інші види соціальної допомоги, яка надається 

сім’ям загиблих.  

 

Вовк Ю.М., відповідаючи на запитання Кліменкової Н.В., інформувала, 

що прапор, яким покривається труна, надається Територіальним центром 

комплектування та соціальної підтримки. 

 

Кухаренко В.І., який повідомив, що серед десяти пунктів петиції до 

повноважень Головного управління житлово-комунального господарства 

належить пункт 8. Зазначив, що у квітні 2023 року за кошти  

КП «Ритуальна служба» було закуплено шість палаток від дощу і сонця для 

встановлення на цвинтарі і проведення панахиди. Також з 2016 року кожне 

військове поховання забезпечується питною водою. Висловлюючи власну 

думку, зазначив, що поховання відбувається в один і той самий час. Якщо 

цивільна церемонія прощання відбуватиметься у центральній частині міста, то 

це створюватиме небезпеку для великої кількості людей, оскільки в цій 

частині міста сконцентровано багато інфраструктурних та військових об’єктів. 

 

В обговоренні питання щодо визначення місця проведення цивільної 

церемонії прощання взяли участь Кліменкова Н.В., яка запропонувала 

визначити місцем проведення прощання Театральну площу, та Рубан В.В., 

який висловив думку, що це має відбуватися подалі від об’єктів цивільної та 

військової інфраструктури. 

 

Назарець А.Ф., яка повідомила, що управління культури і туризму не має 

повноважень щодо організації поховання, однак з 2014 року начальник 

управління та її заступник проводять за сценарієм церемонію прощання з 

загиблими військовослужбовцями. Наголосила, що проведення  процедури 

поховання у двох місцях є затягуванням процесу, а це в свою чергу є важким 

моральним аспектом для рідних та близьких загиблого. Погодилась з 

пропозицією, висловленою у петиції, щодо розміщення інформаційного 

стенда на площі перед міською радою з фото та інформацією про загиблого та 

датою і місцем прощання. 
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У дискусії щодо процедури прощання із загиблими військовослужбовцями 

взяли участь Захарченко Є.О., Романів Л.П., Рубан В.В., Лебідь З.Л., 

Кліменкова Н.В. 

 

Артюх О.І. запропонував доопрацювати інформативний бік процедури 

прощання розміщенням стендів з інформацією про подію в будь-якому 

громадському місці, зокрема на площі. 

 

Марк, який висловив свою думку з приводу процедури прощання та 

зазначив, що гідне вшанування загиблих військовослужбовців для кожного 

може різнитися. Є рідні, які хочуть заховатися від сторонніх очей у цей день, 

щоб ніхто не тривожив їх. А є інші, які хочуть кричати про свою втрату на 

увесь світ. На це треба зважати. І враховувати стан тіла, а ще погодні умови. 

Підкреслив, що проблему інформування стосовно прощання із загиблими 

виправили, але кількість людей, які приходять на цвинтар, не збільшилась. 

Коли церемонія прощання проходить у маленькому місті, то людей збирається 

більше. А у великому місті цей біль більше стосується самих рідних. Є 

символічні жести вшанування – приспущені прапори, інсталяції про загиблих 

захисників. Наголосив, що треба враховувати всі фактори, щоб поховання 

відбувалось належним чином. 

 

Бєжан М.М., який запропонував підтримати петицію та направити її на 

виконання виконавчим органам міської ради, оскільки це питання не належить 

до повноважень міської ради. 

 

Горбенко О.А., яка доповіла, що в той день, коли була створена петиція, 

Мосін О.В., заступник міського голови з питань діяльності виконавчих органів 

ради, зустрівся з представниками ініціативної групи. За результатами зустрічі 

відділ комунікацій з громадськістю врахував пропозиції, які надійшли, а саме: 

приспущення прапора перед приміщенням міської ради в день поховання, 

розширене інформування про загиблих на сайті міської ради. Підтримала 

пропозицію щодо додаткового інформування громадськості. Однак 

запропонувала визначитись із форматом.  

 

Мосін О.В., який інформував присутніх про досвід інших міст, зокрема 

Львова, щодо прощання і вшанування пам’яті загиблих військовослужбовців. 

Разом з тим, звернув увагу на роботу, яка проводиться міською владою. 

Повідомив, що міська рада виділила додаткові кошти на благоустрій Алеї 

почесних поховань на Далекосхідному та Рівненському кладовищах. Питання 

узгоджено з рідними загиблих військовослужбовців. Повідомив, що буде 

продовжена робота над книгою «Непереможені» для увіковічнення пам’яті 

всіх загиблих Героїв, починаючи з 2014 року. 

Ніжнікова А.О., яка підтримала петицію та запропонувала такі 



6 

 

доповнення: 

оголошення Дня жалоби в місті в той день, коли відбувається поховання 

загиблих військовослужбовців; 

обов’язковий проїзд похоронної процесії головною вулицею міста з 

дотриманням заходів безпеки; 

замість слова «сценарій» використовувати слово «протокол»; 

погодження з рідними загиблих «протоколу» поховання з кількома 

варіантами місць прощання. 

 

За результатами обговорення петиції голови постійних комісій 

поставили на голосування наступні пропозиції: 

1. Підтримати петицію як таку, що порушує суспільно значущі питання 

вшанування загиблих захисників України, організації процедури гідного 

прощання з ними. 

2. Визначити, що питання, порушене у петиції, з урахуванням пропозицій 

членів комісій, перебуватиме на контролі заступника міського голови з питань 

діяльності виконавчих органів ради Колодяжного С.О.  

Результати голосування: 

«за» – 9 (одноголосно). 

Прийнято. 

 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ ДІЙШЛА ВИСНОВКУ: 

1. Підтримати петицію як таку, що порушує суспільно значущі питання 

вшанування загиблих захисників України, організації процедури гідного 

прощання з ними. 

2. Визначити, що питання, порушене у петиції, з урахуванням пропозицій 

членів комісій, перебуватиме на контролі заступника міського голови з питань 

діяльності виконавчих органів ради Колодяжного С.О.  
 

 

 

 

Голова комісії з питань охорони 

здоров’я, освіти, соціальної 

політики, культури та спорту  

 

 

__________Наталя 

ЧЕРЕДНІЧЕНКО 

 

Голова комісії з питань житлово-

комунального господарства та 

транспорту 

 

 

_______________Василь РУБАН 

 

 

Секретар комісії  

 

____________Олександр АРТЮХ 

  

Секретар комісії  

 

________Наталя КЛІМЕНКОВА 


